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SESJA RADY GMINY NĘDZA 

18.06.2013 roku 
godz.15

30 

 

PROTOKÓŁ NR   XXXVII  /  2013 
Lista obecności stanowi załącznik do Protokołu. 
 
Ad.1 
 
Przewodniczący RG Gerard Przybyła dokonał otwarcia sesji stwierdzając prawomocność obrad; na 
sesję przybyło 14 radnych ; nieobecny radny Krystian Placzek. 
 

Przewodniczący RG poinformował radnych ,że radni otrzymali dwa wnioski Wójta Gminy z projektami 
uchwał oraz autopoprawką do projektu uchwały ; przedłożony radnym porządek sesji wprowadza 
zmiany w pkt 5 ppkt 5,6 i 7 .Radni nie wnieśli żadnych uwag. 
Rada Gminy przy 14 głosujących , 14 głosami za ( jednogłośnie ) zatwierdziła proponowane zmiany w 
porządku  obrad. 
Porządek sesji przedstawia się następująco: 
 
1. Otwarcie sesji -stwierdzenie prawomocności obrad. 
WNIOSEK Wójta Gminy z dnia 17.06.2013r ……. 
                1) projekt uchwały …… 
                2) autopoprawka do projektu uchwały …… 
WNIOSEK Wójta Gminy z dnia 18.06.2013r ……. 
                1) projekt uchwały …… 
2.  Zatwierdzenie Protokołu Nr XXXVI / 2013 z  poprzedniej sesji . 
3.   NFORMACJA PRZEWODNICZĄCEGO RADY GMINY o działaniach    podejmowanych w okresie   
      między sesyjnym. 
4.SPRAWOZDANIE WÓJTA GMINY o pracach realizowanych w okresie między sesyjnym  i z  
   wykonania uchwał Rady Gminy . 
5.   PODEJMOWANIE UCHWAŁ W SPRAWIE: 

1) przystąpienia do spółki z ograniczoną odpowiedzialnością pod firmą Przedsiębiorstwo Komunikacji 
Samochodowej w Raciborzu;  

2) zmieniająca Uchwałę Nr XXXIII-263-2013 Rady Gminy Nędza z dnia 25 lutego 2013 roku w sprawie 
wyrażenia zgody na zawarcie z Gminami Krzanowice i Rudnik porozumienia w sprawie wspólnego 
przeprowadzenia postępowania o udzielenie zamówienia publicznego na dostawę energii elektrycznej; 

3) zmieniająca Uchwałę Budżetową na rok 2013 Gminy Nędza Nr XXXI/247/2012 z dnia 17 grudnia 
2012r. 

4) zmieniająca Uchwałę XXXI/246/2012 Rady Gminy Nędza z dnia 17 grudnia 2012r. w sprawie 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nędza; 

5) wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy, 
     na czas nie dłuższy niż 9 lat, na wydzierżawienie nieruchomości przeznaczonej pod budowę  
     farmy fotowoltaicznej , a położonej w sołectwie Babice; autopoprawka  
6) wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego  
7) inkasa opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi; 

6.  INTERPELACJE I ZAPYTANIA RADNYCH – odpowiedzi na zgłoszone  interpelacje.                                               
7.  WOLNE WNIOSKI I INFORMACJE . 
    1)  APEL dot. tworzenia Stref wolnych od GMO na terenie gmin….. 
8.    ZAMKNIĘCIE SESJI . 
 

 

Ad.2 
 
Do Protokołu Nr XXXVI / 2013  radny Julian Skwierczyński zgłosił sprostowanie – zapis na str.2 w pkt 
2 nie jest precyzyjnie sformułowany– Przewodniczący RG nakazał  tak odnotować – zapytał, czy  
radny ma sprostowanie na piśmie- nie; innych uwag nie zgłoszono. 
Rada Gminy przy 14 głosujących ,13 głosami za ,0 głosów przeciwnych i 1 głosem wstrzymującym się 
zatwierdziła Protokół Nr XXXVI / 2013 sesji w dniu 13 maja 2013 roku. 
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Ad. 3    
 
Przewodniczący RG pełnił cotygodniowy dyżur. 
 
Ad. 4 
 
Radny Jan Francus zapytał o spotkanie z rodzicami klas I-III w Zawadzie Książęcej; Wójt Gminy 
powiedziała ,że omawiano zajęcia dodatkowe, wyżywienie , całość spraw związanych z nowym rokiem 
szkolnym; radny Karol Kalemba zapytał o inwestycje na drogach powiatowych ; Wójt Gminy 
powiedziała ,że robiona będzie droga wojewódzka 919 przez Górki Śl. ,ponadto chodnik wzdłuż 
Suminy w Górkach Śl. , w budżecie zarezerwowano kwotę 50 tyś. zł; radny Henryk Postawka zapytał , 
co dokładnie zrobią w Górkach Śl. ;Wójt Gminy powiedziała ,że jest to harmonogram robót Powiatu , 
prace będą prowadzone na chodniku od strony przejazdu , od ul. Kolejowej  pobocza, usuwane będą 
krzewy ; radny Julian Skwierczyński zapytał o dwukrotny zapis dotyczący podpisania aktu 
notarialnego na ul. Leczniczej; Wójt Gminy potwierdziła ,że  dotyczy to dwóch kawałków drogi , 
zgodnie z uchwałą Rady Gminy ; radny Henryk Postawka zapytał ,czy w takim razie nadal Gmina 
będzie przejmować drogi; Wójt Gminy odpowiedziała ,że tam już domy stoją od kilkunastu lat, część 
drogi i tak nie zostanie przekazana przez PKP , nie można otrzymać od nich darowizny ; innych pytań 
nie zgłoszono. 
 
Ad. 5 
 

1) Przewodniczący RG stwierdził ,że radni dostali do wiadomości treść Uchwały Zarządu 
Powiatu Raciborskiego wraz z uzasadnieniem ,która wpłynęła do UG 17 czerwca 2013r.; Wójt 
Gminy powiedziała ,że te 50 udziałów będzie korzyścią dla Gminy w przypadku np. 
organizowania dowozu uczniów niepełnosprawnych ,nie trzeba ogłaszać przetargu, PKS jest 
traktowany jako nasz podmiot wewnętrzny ;radny Julian Skwierczyński zapytał ,co z 
zobowiązaniami ,jakie to rodzi konsekwencje finansowe dla Gminy; Przewodniczący RG 
powiedział ,że liczba udziałów i ich wartość nie jest wielka, więc nawet straty będą śladowe; 
innych pytań nie zgłoszono. Przewodniczący RG odczytał treść projektu uchwały. 

 
O godz. 15

50
 wyszedł z sali obrad radny Rafał Lincner, wrócił o godz. 15

55
 . 

 
Rada Gminy przy 13 głosujących, 13 głosami za ( jednogłośnie) przyjęła Uchwałę Nr XXXVII / 296 / 
2013 w sprawie przystąpienia gminy do spółki z ograniczoną odpowiedzialnością pod firmą 
Przedsiębiorstwo Komunikacji Samochodowej w Raciborzu. 
 

2) skarbnik gminy mgr inż. Katarzyna Paszenda wyjaśniła ,że trzy Gminy podpisujące 
porozumienie ponoszą koszty we własnym zakresie , zawierając odrębne umowy w tym 
zakresie ; nie zgłoszono pytań. Przewodniczący RG odczytał treść projektu uchwały. 

 
Rada Gminy przy 14 głosujących , 14 głosami za ( jednogłośnie ) przyjęła Uchwałę Nr XXXVII / 297 / 2013 
zmieniającą Uchwałę Nr XXXIII-263-2013 Rady Gminy Nędza z dnia 25 lutego 2013 roku w sprawie wyrażenia 
zgody na zawarcie z Gminami Krzanowice i Rudnik porozumienia w sprawie wspólnego przeprowadzenia 
postępowania o udzielenie zamówienia publicznego na dostawę energii elektrycznej; 
 
 

3) skarbnik gminy omówiła proponowane zmiany w Uchwale Budżetowej na rok 2013 ; 
Przewodnicząca Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego Alicja Kowol potwierdziła 
pozytywną opinię; nie zgłoszono żadnych pytań. 

 
Rada Gminy przy 14 głosujących , 11 głosami za, 0 głosów przeciwnych i 3 głosami wstrzymującymi 
się  przyjęła Uchwałę Nr XXXVII / 298 / 2013 zmieniającą Uchwałę Budżetową na rok 2013 Gminy 
Nędza Nr XXXI/247/2012 z dnia 17 grudnia 2012r. 
 

4)  skarbnik gminy omówiła proponowane zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 
Nędza ; Przewodnicząca Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego Alicja Kowol 
potwierdziła pozytywną opinię; nie zgłoszono żadnych pytań. 
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Rada Gminy przy 14 głosujących , 11 głosami za, 0 głosów przeciwnych i 3 głosami wstrzymującymi 
się  przyjęła Uchwałę Nr XXXVII / 299 / 2013 zmieniającą Uchwałę Nr XXXI/246/2012 Rady Gminy 
Nędza z dnia 17 grudnia 2012r. w sprawie: Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nędza. 
 

5) Wójt Gminy powiedziała ,że zgodnie z autopoprawką  Firma z Czech wymieniona w projekcie 
uchwały  może ,ale nie musi wydzierżawić teren pod usługi przemysłowe ( zgodnie z PZP) , 
więc jest wykreślona z uchwały ;jest kilka firm zainteresowanych dzierżawą, więc nikomu nie 
zamyka się drogi; radca prawny dr Józef Waligóra powiedział ,że dzierżawa na 9 lat 
uniemożliwia firmie wystąpienie o zgodę na zabudowę ,gdy np. wybuduje nieruchomość, która 
przewyższy wartość gruntu to wtedy kupi grunt ; Przewodniczący RG powiedział ,że cena 
dzierżawy jest do negocjacji ;radny Julian Skwierczyński powiedział ,że w przetargu przyjmuje 
się najlepszą ofertę ;Przewodniczący RG stwierdził ,że można tak samo negocjować ;Wójt 
Gminy potwierdziła ,że najistotniejsze są kwestie finansowe, przykład z Gminy –za dzierżawę 
żwirowni Gmina otrzymywała 70 tyś . zł, teraz ok. pół miliona na rok; radny Henryk Postawka 
zapytał o konkretne dochody i koszty; Wójt Gminy powiedziała ,że działka była wyceniona na 
336 tyś. zł ,ale po dwóch przetargach nie znalazł się nabywca, przez 9 lat dzierżawy dochód 
Gminy może dwukrotnie przekroczyć wartość działki (licząc np. po 7 tyś. zł.) ;radny Julian 
Skwierczyński zapytał ,czy Gmina zasięgnęła opinii z innych Gmin na temat firmy; Wójt Gminy 
potwierdziła ,że Firma posiada przedstawicielstwo w Polsce , na pewno nie będzie zgody na 
montaż urządzeń na stałe , nie będzie to budowla objęta podatkiem od nieruchomości; 
Wicestarosta Andrzej Chroboczek dodał ,że farma fotowoltaiczna  to na pewno mniejsze 
problemy od wiatraków; nie zgłoszono więcej pytań. Przewodniczący RG odczytał treść 
projektu uchwały. 

 
Rada Gminy przy 14 głosujących , 13 głosami za, 1 głosem przeciwnym ,0 głosów wstrzymujących się  
przyjęła Uchwałę Nr XXXVII / 300 / 2013 w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 
przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy, na czas nie dłuższy niż 9 lat, na wydzierżawienie 
nieruchomości przeznaczonej pod budowę   farmy fotowoltaicznej , a położonej w sołectwie Babice.  
 

6) Wójt Gminy powiedziała ,że najemcy mieszkania w Ciechowicach  są zainteresowani kupnem 
odrębna uchwała wprowadziła 80% bonifikatę , wstępnie ustalono cenę na ok.11 tyś. zł , 
najemcy posiadają prawo pierwokupu lokalu ;radna Gizela Marondel zapytała ,co dalej z 
budynkiem szkoły; Wójt Gminy odpowiedziała ,że mieszkania będą sprzedane ,ale budynek 
po byłej szkole nie; radny Marian Gzuk zapytał ,czy nabywcy zapłacą za ułamek gruntu –tak; 
Przewodniczący RG potwierdził ,że w przypadku gdy będzie drugi lokator to wtedy w budynku 
powstanie już wspólnota mieszkaniowa; innych pytań nie zgłoszono. Przewodniczący RG 
odczytał treść projektu uchwały. 

 
Rada Gminy przy 14 głosujących ,14 głosami za ( jednogłośnie ) przyjęła Uchwałę Nr XXXVII / 301/ 
2013 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego na rzecz najemcy. 
 

7) Wójt Gminy powiedziała ,że ustawa dopuszcza pobór opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi w drodze inkasa, co dla osób starszych czy ze względu na odległość jest dużym 
ułatwieniem , mieszkańcy są informowani o formie płatności ,można również wpłat dokonywać 
w kasie UG ; radny Julian Skwierczyński zapytał , do czego robić segregację; Wójt Gminy 
odpowiedziała ,że ostatni odbiór na starych zasadach odbędzie się 26 czerwca, potem Firma 
dostarczy worki do segregacji  na każdą posesję ;innych pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący RG odczytał treść projektu uchwały. 

 
Rada Gminy przy 14 głosujących , 14 głosami za ( jednogłośnie ) przyjęła Uchwałę Nr XXXVII  / 302 / 
2013 w sprawie inkasa opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
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Ad. 6 
 
Wójt Gminy Anna Iskała udzieliła ustnych odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnego Juliana 
Skwierczyńskiego: 
 
interpelacja nr 1/2013  złożona w dniu 13 maja 2013r.: 
W 2011 roku na łączenie biblioteki z inną jednostką  nie zezwalała ustawa ; GCK działa od 13 grudnia 
2011r. ,średni miesięczny koszt zmniejszył się  z 13 500 zł w 2011 r. do 9 891 zł w 2012 roku.  

1) w soboty i niedziele działa Zespół Łęższczok , tak samo dyrektor GCK prowadzi zajęcia ( 
ostatnio projekt ”Zakręceni w wiklinie” ) ; 

2) instytucja kultury to samodzielna jednostka , wszelkie sprawozdania są sporządzane w 
określonym prawem zakresie, ponadto po roku pracy  nastąpiła totalna zmiana działania 
świetlic, skończyły się nieprawidłowości , inny jest też program ,nie jest to sztampowe; 

3) dokumentację prowadzi  się w  jednostce, Komisja Rewizyjna rozpatrywała oprócz bilansu , 
szczegółowe sprawozdanie z działalności merytorycznej ,nie wnosząc żadnych zastrzeżeń.  

 
interpelacja nr 2/2013  złożona w dniu 31 maja 2013r.: 

1) zapytała , skoro nie był Pan obecny na konkursie dyrektora GBP to skąd ma Pan taką wiedzę 
o pozyskiwaniu funduszy , a są te fundusze na pewno wykazywane w sprawozdaniu ; 

2) w bilansie kwoty z funduszy też są wykazywane; 
3) sprawozdanie złożyła GBP w Nędzy, jako całość, bez podziału na filie; 
4) liczbę wniosków też wykazano w sprawozdaniu rocznym;  
5) cała gospodarka finansowa należy do dyrektor GBP ,ona odpowiada również za zakupy; 
6) nagrody są uznaniowe, gdzie zapisano ,że każdy otrzymuje 3% w roku;  
7) statystykę wypożyczeń wykazano w sprawozdaniu ; 
8) kwoty na wyposażenie również wykazane są w sprawozdaniu. 

Komisja Rewizyjna na posiedzeniu analizowała pracę merytoryczną GBP i zaopiniowała całość pracy 
bardzo pozytywnie . 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Jan Francus potwierdził ,że działalność GBP w Nędzy jest na 
bardzo wysokim poziomie ; zaapelował również do radnego Juliana Skwierczyńskiego ,aby nie 
nachodził dyrektor GBP . 
Radny Julian Skwierczyński odpowiedział ,że poprzednio nie było zastępcy dyrektora, tylko był to 
kierownik świetlic, zarzuty przekazane do Prokuratury również nie wykazały nieprawidłowości; 
Przewodniczący RG powiedział ,że pod Protokołem ówczesnej Komisji Finansowej w 2011 roku 
zatwierdzającym  nieprawidłowości finansowe jakie wykazała  kontrola wewnętrzna  podpisał się m.in. 
radny Julian Skwierczyński. 
Dyskusję zakończono. 
 
Radny Jan Francus: 

1) złożył oświadczenie ,aby Rada pracowała również w lipcu ,bez okresu wakacyjnego; 
2) przygotował pismo wyrażające poparcie dla dyrektor Zespołu Szkolno-Gimnazjalnego w 

Nędzy ;po sesji zbierane będą podpisy radnych; 
3) zapytał radnego Juliana Skwierczyńskiego ,czy wyjaśnił już sprawę wywozu ścieków na pola 

pana Smotryckiego ,czy jest to kolejne jego pomówienie; 
4) zapytał ,od kiedy w Górkach Śl. będzie pracownik tzw.2 godzinny” - Wójt Gminy 

odpowiedziała , że po zakończeniu koszenia  w Nędzy. 
 
Radny Julian Skwierczyński : 

1) zapytał , do kogo należy przystanek w Zawadzie  Ks.  nie jest wymalowany; Wójt Gminy 
potwierdziła ,że znajduje się on przy drodze wojewódzkiej; 

2) zapytał ,od kiedy Przewodniczący RG jest kierowcą gminnego „busa” ;Przewodniczący RG 
odpowiedział ,że 2 czerwca przewoził dzieci do Gliwic, drugi samochód był z firmy DORBUD , 
posiada niezbędne kwalifikacje jako kierowca . 

3) pozostałe pytania zostaną przedłożone na piśmie. 
 
Radny Henryk Postawka: 

1) stwierdził ,że inni też zadają pytania ,a Wójt Gminy ogranicza wypowiedzi tylko do radnego 
Juliana Skwierczyńskiego; 

2) zapytał ,kiedy zostaną załatane dziury na drogach ;Wójt Gminy potwierdziła ,że część prac już 
wykonano , w najbliższych dniach prace będą kontynuowane; 



 5 

3) podziękował dyrektor GCK pani Joannie Mużelak za pomoc w organizacji festynu rodzinnego 
w Górkach  Śl.; powiedział , że świetlica w Górkach Śl. nadal fizycznie nie działa, nie zgadza 
się ,aby filia GBP mieściła się w Klubie; Wójt Gminy potwierdziła ,że biblioteka jest w szkole , 
w najbliższym czasie odbędzie się spotkanie z rodzicami w sprawie świetlicy; 

4) zapytał o ceny wywozu śmieci, kiedy będą zastosowane zniżki ;Wójt Gminy potwierdziła ,że w 
najbliższym czasie zostanie podpisana  umowa z firmą ,która wygrała przetarg-
Przedsiębiorstwo Komunalne z Raciborza-  trwają obecnie przygotowania do rozliczenia 
finansowego , wg złożonych deklaracji zmieniła się liczba mieszkańców , wstępne wyliczenia 
uwzględniały wszystkich zameldowanych , z wpłat mieszkańców muszą zostać pokryte 
wszystkie koszty związane z nowymi obowiązkami Gminy. 

 
Radny Krystian Okręt: 

1) prosił o przygotowanie broszury informacyjnej dla wszystkich mieszkańców dotyczące zasad 
segregowania i wywozu śmieci; Wójt Gminy potwierdziła ,że to zapisano w specyfikacji do 
przetargu ,zrobi to PK , ponadto w najbliższym czasie rozpocznie się akcja informacyjna . 

 
Radny Marian Gzuk : 

1) zapytał ,czy problemy związane z własnością terenu na ul. Ciechowickiej już wyjaśniono; Wójt 
Gminy potwierdziła ,że jest przygotowany wniosek w tej sprawie. 

 
 
 
Ad. 7  
 
Radni zapoznali się z treścią APELU… . 
 
Ad. 8 
 
Po stwierdzeniu ,że wyczerpano porządek obrad ,nie ma więcej pytań i wniosków Przewodniczący RG 
zamknął sesję Rady Gminy Nędza w dniu 18 czerwca 2013 roku godz.17

05
 . 

 
Na tym Protokół zakończono. 
 
 
Protokołowała K. Tront 


